
Zeer Geheim 

Ex.nr. 

MINISTERRAAD 

Nr.9238 

Notulen van de vergadering gehouden 
op vrijdag 2 3 mei 1980 in het Catshuis, 

aangevangen 1s morgens om half elf 

Aanwezig: minister-president Van Agt en de ministers 
Van Aardenne, Albeda, Beelaerts van Blokland, 
Braks, Gardeniers, Ginjaar, Van der Klaauw, 
De Koning, Pais, De Ruiter, Scholten (pt.1 
t/m 3i, 4 t/m 9 en 10 ged.). Van der Stee, 
Van Trier, Tuijnman en Wiegel 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van der Mei (pt.3a t/m 3i) en Wallis de Vries 
(pt.6 en 8) 

Secretaris : drs.J.W.J.Marges (plv.) 
Adjunct-secretaris: drs.J.H.van der Meijden 

1 a. Notulen van de vergadering van 9 januari 1980 
(nr.9075 en 9075b) 

Aangehouden tot de volgende vergadering. 

1 b. Notulen van de vergadering van 2 mei 1980 
(nr.9210) 

Aangehouden tot de volgende vergadering. 

2. Hamerstukken 

ÊLL. Salarisvoorzieningen personeelsleden van de 
buitenlandse dienst (Brief van de minister 
van Buitenlandse Zaken dd. 6 mei 1980, 
nr.127746, met ontwerp-besluit) 

Zonder discussie aanvaard. 
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2 b. Aanpassing van artikel 402a van boek I van 
hot burgerlijk wetboek (Brief van de minister 
van Justitie dd. 13 mei 1980, nr.247/680, met 
wetsontwerp) 

Zonder discussie aanvaard. 

3. Buitenlands beleid 

a. Ondertekening en stilzwijgende goedkeuring 
van de overeenkomst gemeenschappelijke 
informatie en begeleiding van de scheepvaart 
in de Eemsmonding (Brief van de minister van 
Verkeer en Waterstaat dd. 8 mei 1980, 
nr.22549, met bijlagen) 

Zonder discussie aanvaard. 

3 b. Ondertekening en stilzwijgende goedkeuring 
van de overeenkomst tussen Nederland en 
Oostenrijk inzake sociale zekerheid (Brief 
van de staatssecretaris van Buitenlandse 
Zaken dd. 1 mei 1980, nr.116302, met 
bijlagen) 

Zonder discussie aanvaard. 

3 c Conclusies van de coördinatiecommissie 
dd. 20 mei 1980 (Brief van de staats
secretaris van Buitenlandse Zaken 
dd. 20 mei 1980, nr.145112, met bijlagen) 

Staatssecretaris Van der Mei merkt op 
dat de raad met betrekking tot de tussentijdse 
salarisaanpassing voor EEG-ambtenaren per 
1 januari 1980 geen beslissing behoeft te nemen, 
omdat die kwestie in de volgende vergadering van 
de RRD aan de orde zal komen. 
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Minister Pais herinnert eraan dat het 
vraagstuk van de salarisaanpassing voor 
EEG-ambtenaren regelmatig onderwerp uitmaakt van 
beraadslagingen in de raad. Hij heeft moeite met 
de door de coördinatiecommissie terzake geformuleerde 
conclusie. Hij bepleit een zoveel mogeljjk terug
houdende Nederlandse opstelling en vindt in het 
licht van het in Nederland gevoerde inkomensbeleid 
een opwaartse salarisaanpassing van 2% a 2,5% niet 
passen. 

Minister Braks wijst erop dat de 
coördinatiecommissie niet tot conclusies kon komen 
met betrekking tot het intern visserijbeleid 
(conclusie 1.1) en de schapevleesproblematiek 
(conclusie 2.1). Deze vraagstukken zijn ter 
beslissing aan de raad voorgelegd. Met betrekking 
tot het intern visserijbeleid merkt spreker op dat 
van de zijde van de Nederlandse permanente 
vertegenwoordiging bij de EG in de vergadering van 
de permanente vertegenwoordigers op 14 mei een 
persoonlijk initiatief is genomen om een doorbraak 
te bereiken in de vastgelopen discussie over deze 
problematiek. Spreker heeft waardering voor deze 
poging, maar meent dat de Nederlandse belangen 
niet zouden worden gediend met een inbreuk op de 
historische rechten van derde landen om binnen de 
12-mijlszone te vissen en op het beginsel van 
gelijke toegang tot de wateren. Spreker verzet 
zich tegen het exclusief toekennen van visserij
rechten in wateren van de lidstaten. De voor 
27 mei a.s. geplande visserijraad zal overigens 
geen doorgang vinden en zal pas over ongeveer drie 
weken worden gehouden. Spreker pleit ervoor eerst 
een voorstel van de Europese Commissie met betrekking 
tot het visserijbeleid af te wachten en vervolgens 
een Nederlands standpunt te bepalen. 

Minister Van der Stee meent dat door de 
Nederlandse vertegenwoordiger een pragmatisch 
voorstel is geformuleerd, overeenkomstig gedachten 
die spreker zelf eerder heeft geuit. Het standpunt 
van minister Braks verbaast hem. 

Minister Van der Klaauw deelt mee bezwaar 
te hebben gemaakt tegen bilaterale besprekingen 
tussen West-Duitsland en Groot-Brittannië inzake 
de visserijproblematiek. 

Staatssecretaris Van der Mei meent dat 
door de Nederlandse vertegenwoordiger vooral is 
getracht door middel van een pragmatische aanpak 
een oplossing te bewerkstelligen. De visserij
problematiek speelt een belangrijke rol bij de 
kwestie van de lusten- en lastenproblematiek. 
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waarvoor zo snel mogel-i jk een oplossing moet 
worden gevonden. Hij meent dat de Nederlandse 
vertegenwoordiger juist heeft gehandeld. Van 
Britse zijde bestaat belangstelling voor de van 
Nederlandse zijde naar voren gebrachte gedachte. 
Essentieel is dat de Nederlandse vissers hun quota 
kunnen vissen. 

Minister Eraks is bereid mee te werken 
aan een pragmatische oplossing van de problematiek. 
Hij blijft echter gekant tegen exclusieve visserij
rechten voor Britse vissers in de wateren van 
Groot-Brittannië, omdat de Nederlandse visserij in 
die wateren grote belangen heeft. Spreker vreest 
dat als met het voorstel wordt ingestemd de 
Nederlandse vissers hun quota niet zullen kunnen 
vangen. Hij zou gaarne in de komende visserijraad 
over de nodige ruimte beschikken om te kunnen 
onderhandelen. 

Staatssecretaris Van der Mei onderschrijft 
het standpunt van minister Braks dat de Nederlandse 
vissers hun quota moeten kunnen vissen en denkt 
dat zulks valt te bereiken door het betrekken van 
een pragmatische opstelling. 

De minister-president denkt dat de raad 
geen afstand zou moeten nemen van het eerder door 
minister Van der Stee gevoerde beleid met betrekking 
tot de visserijproblematiek. Hij stelt voor dat na 
afloop van deze vergadering de ministers Braks, 
Van der Stee, staatssecretaris Van der Mei en 
spreker te zamen een beslissing zullen nemen. 

Minister Braks merkt ten aanzien van de 
schapevleesproblematiek op dat Landbouw en Visserij 
zich verzet tegen beperking van het interventie-
mechanisme. De door de coördinatiecommissie voor
gestelde benadering is in strijd met de handelwijze 
die bij zg. grote produkten wordt gevolgd. Spreker 
wenst een zeer laag interventieniveau. Dat is 
vanuit handelspolitiek oogpunt van belang. Hij zou 
liever niet van een kwantitatieve beperking willen 
spreken, maar van een zeer restrictief interventie
mechanisme voor een bepaalde periode. 

Minister Van Aardenne herinnert eraan 
dat de Europese markt een importmarkt is geworden. 
Hij vraagt zich af of de voorgestelde maatregelen 
geen extra budgettaire last zullen gaan betekenen. 

Minister Van der Stee zou minister Braks 
in de onderhandelingen de nodige manoeuvreerruimte 
willen geven. 
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Staatssecretaris Van der Mei wijst op 
het belang voor Nederland van goede relaties met 
Nieuw-Zoeland en Australië. Als er een schapevlees-
verordening tot stand komt, moet de positie van 
derde landen veilig worden gesteld. Dat kan wellicht 
door het maken van afspraken inzake importquota of 
anderszins. 

De minister-president meent dat de raad 
akkoord kan gaan met de door minister Van der Stee 
gedane handreiking, hetgeen betekent dat aan 
minister Braks de nodige onderhandelingsruimte 
wordt gelaten. Spreker stelt vervolgens voor de 
conclusies van de coördinatiecommissie te aanvaarden 
met de volgende aantekeningen: 

1 Met betrekking tot het door Nederland in te 
nemen standpunt inzake het intern visserij
beleid (conclusie 1.1) zal in onderling overleg 
tussen de minister-president, de ministers 
Braks en Van der Stee alsmede staatssecretaris 
Van der Mei worden besloten. 

2° In de besprekingen in de komende landbouwraad 
over de schapevleesproblematiek besluit de raad 
minister Braks de nodige onderhandelingsruimte 
te laten (conclusie 2.1). 

3° In de eerstkomende vergadering van de RRD zal 
de tussentijdse salarisaanpassing voor EEG-
ambtenaren per 1 januari 1980 aan de orde komen 
(conclusie 4 ) . 

De raad besluit aldus. 

d. Toetreding van Spanje tot de EG 

Minister Van Aardenne heeft begrepen dat 
minister Braks bij een bezoek aan Spanje uitspraken 
heeft gedaan met betrekking tot de overgangstermijn 
in verband met de toetreding van Spanje tot de EG. 
Door minister Braks is kennelijk gedacht aan een 
vrij lange termijn, terwijl vanuit belangen van de 
Nederlandse industrie een korte termijn zeer is 
gewenst. Hij stelt voor dat de ministers in de 
toekomst over deze problematiek geen uitspraken in 
de publiciteit brengen, zolang de raad geen standpunt 
heeft bepaald over de gewenste overgangstermijnen. 


